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Agendapunten: 

1. Inleiding door voorzitter 

2. Adviesvraag winderosie 

3. Adviesvraag openbaar onderzoek stroomgebiedsbeheerplannen 

4. Mobiliteitsproblemen 

5. Varia 
 

Inleiding 

De voorzitter leidt de vergadering in. Vanwege de Corona-pandemie, wordt de vergadering 

online gehouden.  

 

Adviesvraag winderosie 

De landbouwraad behandelde vorige vergadering de vraag over winderosie. Wegens het 

ontbreken van informatie was het advies op de vraag om een aanplant van KLE’s in de 

pachtovereenkomst van gemeentelijke gronden op te nemen, nog niet behandeld. De 

voorzitter en Guy Van De Perre overlopen samen de lijst van gemeentelijke pachtgronden 

om een zicht te krijgen om welke percelen het gaat. De, anonieme lijst, vind je terug in de 

bijlage. 

 

Advies vanuit de landbouwraad 

- Hou rekening met de onderliggende bestemming. Percelen liggende in bosgebied of 

natuurgebied zijn voor de hand liggender om maatregelen op te treffen.  

- De percelen hebben zo’n kleine omvang dat houtkanten minder aan de orde zijn. De 

percelen zijn zeer klein en liggen vaak in bosrijkgebied. Winderosie speelt hier ook 

niet altijd een rol.  

 

Conclusie: een vaste opname van aanplant van houtkanten bij gemeentelijke 

pachtovereenkomsten, is volgens de landbouwraad niet aan de orde. 

 

Bijkomende vraag Guy: De pachtovereenkomst van vele gemeentelijke pachtgronden 

verloop. De gemeente vindt het verpachten van landbouwgronden niet één van haar 

kerntaken. Wat denkt de landbouwraad hiervan? Wat zijn de mogelijkheden? 

- Verkopen: Verkopen aan de landbouwers 

- Beleid voeren: Verkopen aan de grondenbank 

- Blijven verpachten 

 

Discussie: 

- Sommige percelen zijn interessant voor de landbouw, andere niet.  

- De meeste pachtcontracten lopen nu af, dus mogelijks moeten deze toch verlengt 

worden.  

- Ter bespreking op de volgende vergadering, best ter bespreking op de volgende 

vergadering 



- Frans Smets: Op de provinciale landbouwkamer werd een kader voorgesteld om te 

werken rond gemeentelijke pachtgronden. Michiel bezorgt de informatie via Matti 

Lammers.  

 

Openbaar onderzoek stroomgebiedsbeheerplannen 

Michiel Sels bespreekt het openbaar onderzoek van de stroomgebiedsbeheerplannen aan de 

hand van een powerpoint.  

 

Discussie: 

- Acties 4B_E_0341 en 4B_E_0342 : Structuurherstel bovenlopen Kleine Nete 

o Moeilijkheden met de plannen die er zijn vooropgesteld. Er werd een nieuwe 

stal gebouwd in het gebied dat mogelijks vernat wordt. Hierdoor komt er 

mogelijks schade aan de gebouwen. 

o Het water staat nu al heel hoog. 

o In maart 2019 werd een brief geschreven vanuit de 3 betrokken 

gemeentebesturen richting de gouverneur, het ANB en het kabinet van de 

bevoegde minister. De argumenten uit deze brief zijn zinvol om mee te 

nemen. Het gemeentebestuur van Kasterlee stond al niet achter deze actie. 

Volgende argumenten zijn toen meegenomen: 

▪ Geen akkoord vanuit stuurgroep over studie 

▪ Toetsing aan de land- en tuinbouw moet telkens gemaakt worden 

▪ Scenarioanalyse is te concreet; Slecht één scenario volledig uitgewerkt 

▪ Zeer weinig gronden in eigendom door sterkste schouders 

▪ Land- en tuinbouwbedrijven hebben duidelijkheid nodig over hun PAS-

status 

▪ Vrees voor vernatting 

▪ Zijn de bufferstroken wel wenselijk? 

▪ Socio-economische analyse moet gebeuren. 

▪ Duidelijke timing gewenst 

▪ Informeer de landbouwers gronden 

▪ Geen afstemming met de coördinatieopdracht Kleine Nete 

▪ Klare taal en transpirantie. 

Voor zover wij geïnformeerd zijn, is enkel het voorlaatste argument al 

effectief uitgevoerd. 

o Advies: zorg ervoor dat de gevolgen voor de landbouw minimaal zijn 

(aangevuld met opmerkingen brief). 

- Actie 7B_B_0018 en 7B_B_0019 : Proactieve aanpak restlozingen uit de 

landbouwsector. 

o Proactieve aanpak silosappen lijkt zeer interessant voor de landbouw. 

Sensibilisering is nooit verkeerd. 

o Begeleiding is hierin wel een cruciale factor.  

o Wat gebeurd er met misbruiken buiten het landbouwgebied? Hecht ook belang 

aan controle bij burgers 

o Welke technieken zijn er allemaal beschikbaar in het landbouwgebied? Het is 

niet altijd even duidelijk → bevestiging vraag begeleiding 

o Advies: Werk een aanpak uit met en voor de landbouwsector én hecht ook 

aandacht aan andere gebruikers 

- Actie 8A_E_0384 : Dijkverplaatsing Kleine Nete t.h.v. landbouwgebied de Zegge 

o Er wordt gewag gemaakt van een breedte van 17m. Dit is foutief. De juiste 

afspraak is 15m. Deze afstand is bekomen na grondig overleg met alle 

partners. 

o Advies: gebruik de correcte cijfers in de actiefiche. 17 meter moet 15 meter 

zijn.  

- Actie 4A_B_0023 : Uitvoeren hydrologische herstelmaatregelen in de Zegge - 

Mosselgoren 

o Reservaat op Geels grondgebied, met gevolgen op grondgebied van Kasterlee 



o In de opvolgingscommissie Kleine Nete wordt gezocht naar een aanpak die 

het meest correct is naar alle sectoren toe. Het is nog absoluut niet zeker of 

er überhaupt maatregelen kunnen worden genomen. 

o Het belang van dit landbouwgebied voor de streek is enorm.  

o Zorg ervoor dat de maatregelen die er kunnen genomen worden kunnen 

rijmen met het landbouwgebruik. Lukt dit niet, dan moeten deze bedrijven 

uitgekocht worden tegen de actuele prijs.  

o Gebruik objectieve gegevens. In de studies vertrekt men vaak van aannames. 

Onderzoek goed of deze wel degelijk juist zijn.  

o Advies: In het landbouwgebied de Zegge heeft landbouw een prioritaire 

functie. Hou hier rekening mee. Maak gebruik van objectieve gegevens en 

zorg ervoor dat de genomen maatregelen kunnen rijmen met het 

landbouwgebruik in het gebied. 

- Actie 6_F_0327 : Bufferbekken Veedijk te Turnhout 

o Over het algemeen is dit een positieve actie naar de landbouw toe. Het 

probleem van het teveel aan water komende van Turnhout wordt deels 

aangepakt én het water kan hergebruikt worden voor de landbouw.  

o MAAR: 

▪ Zuiverheid van het water is van groot belang 

▪ Probeer het bufferbekken gefaseerd leeg te laten. Te snel zorgt voor 

erosie van de oevers.  

▪ Het beheer van het bekken is zeer belangrijk om de buffercapaciteit zo 

groot mogelijk te houden. De functie moet landbouw zijn.  

▪ Bij voorkeur niet op gronden in landbouwgebruik.  

o Advies: Mits duidelijke voorwaarden (zuiverheid water, gefaseerd leeglopen, 

optimaal gebruik maken van de buffercapaciteit en het respecteren van de 

landbouwfunctie), kan dit een positieve actie naar landbouw zijn. 

- Actie 8A_E_0340 : Oplossen vismigratieknelpunten 

o Hou rekening met de landbouwfunctie. 

o Zorg er voor dat het water niet zomaar wegstroomt. Probeer het water zoveel 

mogelijk bij te houden in tijden van droogte. 

o Advies: Hou rekening met de omliggende landbouw en zorg er voor dat het 

effect van droogte maatregelen niet helemaal teniet wordt gedaan. 

- Actie 8B_D_0099 en 4B_B_0289 : Herstel vallei van de Grote Caliebeek 

o Hou rekening met het omliggend landbouwgebruik. 

o Hou rekening met advies van de landbouwraad op het reservaatsdossier van 

Tielenheide. Deze zijn: 

▪ Geen maatregelen nemen die negatieve invloed hebben op 

landbouwgrond. 

▪ Werk eerst de projecten uit die geen effect hebben, gelegen binnen het 

habitatgebied. 

▪ Geen verstrengen naar PAS-normen. 

▪ Geen verdere uitbreiding van het visiegebied. 

o Advies: Hou rekening met het omliggend landbouwgebruik en het advies dat 

de landbouwraad op 3/12/2019 uitbracht over de uitbreiding van het 

reservaat Tielenheide.   

- Actie 8A_D_0116 : Realisatie oeverstrokenproject langs de Aa 

o Hou naast de landbouw ook rekening met andere vervuilende bronnen. 

Overstortwerkingen zorgen mogelijks voor massale vissterfte op de Aa. Wordt 

dit ook mee in rekening gebracht? 

o Dergelijke projecten kunnen enkel gerealiseerd worden op vrijwillige basis.  

o Er is reeds een bufferstrook van 5m bemestingsvrije zone aanwezig.  

o Definieer heel duidelijk wat een oeverzone juist inhoud.  

o Advies: Hou rekening met de landbouwfunctie en voer dit project uit op 

vrijwillige basis. Het goed in kaart brengen van de correcte oorzaak en impact 

van het probleem zijn hier cruciaal. Hou ook rekening met de huidige 

maatregelen zoals de bemestingsvrije en teeltvrije stroken. 

 



Mobiliteitsproblemen 

Wat met wildsporters (=lopen/fietsen/… op akkers, weilanden…) 

Sensibiliseren tegen het wildsporten lijkt hier de oplossing. Moeilijk om overal te 

controleren. Artikel moet beknopt en duidelijk zijn, dit moet meegeven dat dit niet aan de 

orde is.  

De gemeente doet de suggestie aan de communicatieverantwoordelijke voor het infoblad.  

Goed initiatief, maar hoe bereik je de mensen van buiten Kasterlee? Let wel op om hoe de 

reactie naar buiten komt. Medegebruik is belangrijk, maar hoe wel rekening met het 

verkeer.  

Sensibilisering fietsers is belangrijk: hoe geven we deze informatie mee? 

‘Fietsers even aan de kant, de boer rijdt hier van en naar zijn land!’ kwam uit de 

landbouwraad als campagneslogan. 

 

Neem foto’s van goede praktijkvoorbeelden en bezorg deze aan de gemeente.  

 

Wat met vertragingen in de gehuchten? 

Vraag vanuit de mobiliteitsraad om de voertuigen die de gehuchten en dorpen binnen rijden 

te doen vertragen. Zorg ervoor dat het probleem niet verplaatst wordt.  

Hou met elke route die voor het landbouwverkeer van toepassing is, rekening met 

draaicirkels, voldoende breedte en dergelijke meer. Belangrijk dat dit wordt meegenomen in 

het officieel advies van de mobiliteitsraad. 

 

Varia 

- Er wordt, op vraag van Dirk Potters, een toelichting georganiseerd over het 

waterbeheer in het landbouwgebied. Tegen de zomer zal de VMM en/of provincie 

hieromtrent een toelichting om geven.  

- Frans: hergebruik van landbouwbedrijven? Wordt hier reeds rekening mee 

gehouden? Momenteel werkt de provincie hier aan een kader. Mogelijk zal hier extra 

input uitkomen, momenteel wordt hier wel naar gekeken, maar zijn er weinig 

instrumenten om dit te stimuleren.  

 

 

De voorzitter sluit de vergadering.  

 

 

 

 

De secretaris         De voorzitter  

Michiel Sels         Niels Witvrouwen 

     


